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Ilja Racek 
 
Ilja Racek se narodil 10. dubna 1950 v Ostravě. Rodiče ho měli v brzkém věku, oba byli 
ještě studenti divadelních škol a po jejich absolvování održeli umístěnky. Maminka 
pracovala v divadle v Mostě a tatínek v Olomouci. To znamenalo, že Ilju Racka vychovávali 
jeho prarodiče v Ostravě. I přestože trávil velké množství času v Ostravě, za svými rodiči 
jezdil a dostával se tak do hereckého prostředí.  
 
Už jako dítě vzpomínal na Starý Most, především na divadlo, ve kterém maminka působila. 
V paměti mu zůstává představení Hippodamiea od Zdeňka Fibicha. Tatínek se angažoval 
také v televizních představeních, po roce 1969 měl zákaz účinkovat v Československé 
televizi. Mohl se ale objevovat v různých pohádkových rolích.  
 
Důležitou roli v jeho životě ztvárnili prarodiče v Ostravě. Cenné momenty zažíval s celou 
svou rodinou, především v čase Vánoc. Sám se nazývá “dítětem ulice”. Spoustu času trávil v 
přírodě, věnoval se různým sportům od hokeje po basketbal. V dospívání navštěvoval s 
oblibou ostravské divadlo.  
 
Základní i střední školu absolvoval v Ostravě. I na základní škole ho inspirovali učitelé ke 
studiu české literatury, a českého jazyka jako opory, které se chce držet. Divadlo ho ale 
netáhlo vždy. V pubertě se chtěl věnovat sportu (ITVS). Přišlo ale Pražské jaro, které ho 
inspirovalo ke psaní a přihlásil se na Fakultu žurnalistiky. Chtěl se stát pokrokovým 
novinářem. Doba ho donutila obor změnit, podal si tedy přihlášku na DAMU, obor režie.  
 
V občanské rovině se angažoval jako člen zastupitelstva města Ostravy, především jako 
člen a později předseda komise kultury města. Rovněž spolupůsobil v organizacích, které 
zaváděly evropské standardy v péči o hendikepované děti ve Francii v Remeši. Se svou 
manželskou založil Česko-francouzské dny hendikepu (později Evropské dny hendikepu). 
Iniciovali založení divadelního a tanečního souboru hendikepovaných dětí “Bílá holubice”, 
včetně své režie. S manželkou jsou iniciátoři a realizátoři občanských aktivit v Komzicích u 
Hlučína, a stavby kapličky a realizace Křížové cesty.  
 
V penzi si nyní užívá změny od všech vedoucích funkcí, které v životě zastával. Stále je ale 
členem rady České Televize.   
 

 


